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Sestry a bratři hasiče, vážení hosté

Jsem moc rád, že se tady po tak dlouhé době shledáváme. Jak jistě víte, tak loni k vůli 
přísnému lockdownu byla většina akcí zrušena včetně naši výroční schůze. Letos nás sice tato
šílená pandemie zatím neopustila a stále platí přísná opatření, ale to nám naštěstí 
nezabránilo se zde potkat a poohlédnout se za tím rokem letošním, který se už pomalu blíží 
ke svému konci.

Na začátek si připoměňme, jak je to po tak rušném roce s naši členskou základnou. Sbor SDH 
Sazovice ma celkem 106 členů, z toho je 82 dospělých a 24 dětí a mládeže do 18 let věku. V 
letošním roce nám prozatím žádný člen neumřel, ikdyž jeden bývalý člen ano. Jednalo se o 
bratra Františka Gaislera, který sice v našich řadách už pár let nebyl, to nám ale nezábránilo 
uspořádat mu hasičský pohřeb, protože si to za svou dlouholetou činnost v minulosti 
opravdu zasloužil. Rozloučení s tímto bratrem proběhlo 16. září.

Pojďme se ale podívat, co dalšího se letos událo.

Letošní rok měl začít tradičním hasičkým plesem 9. ledna. Protože však stále platil v ČR 
nouzový stav, nestalo se tak. Bohužel neproběhlo ani vodění medvěda, které bylo v plánu na 
13. února. Teprve až po ukončení stále se protahujícího nouzového stavu dne 11. dubna, se 
mohly pomalu některé akce opět rozjíždět.

Tou první byl jarní sběr železa, který proběhl 30. dubna. Byla to po asi půl roce první oficiální 
akce, kterou jsme zorganizovali. Začalo se v 16 hodin a zhruba okolo 19 hodiny bylo hotovo. 
Členů se sešlo dost a tak šla celá práce hezky rychle.

28. května proběhla po delší odmlce klasická členská schůze. Začalo se v 19 hodin a sešlo se 
nás poměrně dost. No, není se čemu divit, bylo co probírat a navíc jsme se s některými členy 
opravdu dlouho neviděli.

SMS zpráva se v mobilech naší jednotky rozezněla 18. června v 17:58, kdy nám KOPIS vyhlásil
poplach. Ve zprávě se uvádělo o požáru skladu v Mysločovicích. Ve skutečnosti se jednalo o 
PTC (prověřovací taktické cvičení) všech jednotek z našeho okrsku. V krátké době se nás 
sešlo dost a tak jsme v 18:03 vyjeli na místo. Po příjezdu nám místní velitel hasičů ukázal 
naše stanoviště a my jsme začali roztahovat vedení na 5B hadic na dálkový přenos vody. 
Postupně se sjeli všechny jednotky a celé cvičení tak dopadlo dle očekávání. Po skončení 
následovalo vyhodnocení a malé pohoštění pro všechny zasahující hasiče u místní hasičárny. 
Zpět na základnu jsme se vrátili krátce po 20 hodině. 

O týden později 26. a 27. června jsme uspořádali hasičský víkend. Byla to dvoudenní soutěž v
požárním sportu, která se uskutečnila v areálu Zahrázovo. V sobotu se akce jmenovala 
Hasičský den a od 12:30 soutěžili muži, ženy a dorostenci. V neděli jsme akci pojmenovali po 
zesnulém trenéru mládeže Josefu Brázdilovi jako nultý ročník Memoriálu Josefa Brázdila a to 
se od 9:00 představili mladší a starší žáci. Obě tyto akce dopadli výborně a protože zrovna 



dva dny zpátky postihlo jižní Moravu a celé Hodonínsko živelná pohroma, kdy se přes několik
obcí prohnalo tornádo a doslova tyto obce srovnalo se zemí, rozhodl se náš sbor věnovat 
finance ze startovného právě na pomoc těmto postiženým obcím. Dokonce se některé 
umístěné sbory i zřekli své finanční výhry ve prospěch této dobročinné věci a celkem se nám 
tak během víkendu podařilo vybrat krásných 12500,-

S touto vybranou částkou souvisela i naše další dobročinná akce, protože 5. a 6. července 
jelo 7 našich členů do obce Mikulčice, která byla jednou z obcí, které zasáhlo toto nedávné 
tornádo. Vyjížděli ráno v 6 hodin a vraceli se až na večer. Přiložili tak pomocnou ruku lidem, 
kteří to momentálně opravdu potřebovali. Na místo nejeli s prázdnou, ale vzali sebou i nutné
věci, jako například několik stavebních koleček, spojovací materiál a jiné potřebné věci. 
Kromě toho přidal náš sbor ze své kasy k vybrané částce ze soutěže dalších 7500,- a celou 
částku 20000,- darovali na místě jedné rodině, které tornádo vzalo celý dům a nezbylo jim 
tak skoro nic. V této těžké situaci jsme aspoň rádi, že i náš sbor mohl alespoň trochu přispět 
potřebným a dodržet tak heslo dobrovolných hasičů "Bohu ke cti, bližnímu ku pomoci!

Další záslužnou akci jsme zorganizovali 31. července, kdy proběhla brigáda na očistu koryta 
potoka Racková (místní Svodnice), který protéká naší vesnicí. Zaměřili jsme se na náletové 
dřeviny, které bránily řádnému průtoku vodě v případě zvýšené hladiny. Začalo se v 8 ráno a 
končilo ve 12 hodin. Celkem se nás sešlo 5 členů a práce tak šla docela rychle. Vyčistili jsme 
koryto od firmy Dobrá až po most u koupaliště. Zbylá část od koupaliště po cyklostezku k 
Mysločovicím se udělá zase příště.

Bohužel jsme ale museli i jednu akci zrušit a tentokrát né kvůli covidu. 28. srpna měla v 
odpoledních hodinách proběhnout soutěž pro dříve narozené nad 35 let známá jako 
Memoriál Libora Kučery. Pro nízký zájem okolních sborů, kteří se pravidelně této zábavné 
soutěže účastní, byla soutěž dva dny před plánovaným začátkem zrušena. Je to škoda, 
protože se na této soutěži každý rok pobaví spousta soutěžících i přihlížejících a tak by se 
měli okolní sbory trochu zamyslet a příště své kolegy ze Sazovic přijet podpořit, jak tomu 
bývalo v minulosti vždy zvykem.

Na první den školního roku, tedy 1. září se naší JSDH opět rozezněly mobily. V 10:47 nám 
totiž KOPIS vyhlásil poplach. Jednalo se o požár trafostanice v areálu jedné velké místní 
firmy. Po vyhlášení poplachu jsem byl zrovna u budovy OÚ a tak jsem jen přeběhl do 
zbrojnice a nachystaný čekal před naší hasičskou stanicí na další členy. Po pár telefonátech 
jsem ale zjistil, že většina členů naší JSDH je v práci právě ve firmě, kde požár vznikl a nikdo 
tak nejspíš nepřijde. Vyjel jsem tedy na místo sám našim výjezdovým Renaultem, jen abych 
místo události zkontroloval. Na místě již byli jednotky HZS z Otrokovic a Zlína Prštného a měli
celou situaci plně pod kontrolou. Alespoň jsem se tedy nahlásil a vše vysvělil veliteli zásahu. 



Ten se mírně pousmál, poznačil si aspoň symbolicky účast naší jednotky a odeslal mě zpět na 
základnu. Jednalo se o tak trochu kuriózní výjezd, ale zmínit jsem ho prostě musel.

V neděli 19. září ve 12 hodin se sešla téměř celá naše výjezdová jednotka JSDH Sazovice před
naší stanicí, aby tak v zásahových oblecích a vyjezdovými vozidly se zapnutýmy majáky, 
vzdala hold dvěma zemřelým dobrovolným hasičům z JSDH Koryčany. Ti totiž tragicky 
zahynuly u zásahu při výbuchu plynu v rodiném domě v Koryčanech. Naše jednotka se tak 
připojila ke všem jednotkám z celé ČR, kteří udělaly to samé přesně dle instrukcí generálního 
ředitelství HZSČR. 

Oslavy patrona naší obce Sv. Václava proběhly tradičně dne 28. září. Opět se začalo ráno 
budíčkem a hudebními gratulacemi všem Václavům v obci, pak následoval průvod po hlavní 
silnici od firmy MRB Sazovice k místnímu kostelu Sv. Václava, kde proběhla v 10 hodin mše 
svatá. Po mši pokračoval průvod k místní zvonici, kde se položila kytice a poté se pokračovalo
k budově obecního úřadu. Pak už následoval slavnostní oběd na sále za poslechu skvělé 
Zdounečanky, která nás doprovázela od samého rána. 

30. září až 3. října se uskutečnil výlet pro naše dorostence na Rusavu.

Další brigádu jsme zorganizovali 16. října, kdy naše jednotka JSDH vyčistila druhou část 
koryta potoka Racková (místní Svodnici) od náletových dřevin, které by v případě zvýšené 
hladiny bránily řádnému průtoku vody. Jednalo se o část koryta, kde jsme minule skončili, 
tedy od mostu u koupaliště až po začátek cyklostezky vedoucí do Mysločovic. Začalo se v 9 
hodin a okolo 13 hodin bylo hotovo.

Na den státního svátku 28. října prošel naší obcí lampiónový průvod. Sraz byl před školou, 
kde naší uniformovaní hasiči položili věnec k pomníku TGM za zvuku státní hymny. Poté 
prošel průvod celou obcí, až nakonec došel k budově OÚ, kde byl ohňostroj a poté i malé 
pohoštění pro všechny. Akci pořádala obec, naší členové jen pomáhali s realizací.

Podzimní sběr železa jsme naplánovali na na příští den, tedy 29. října od 15 hodin. Po 
menších obavách s počtem zúčastněných členů se nás sešlo až překvapivě dost a tak šla 
práce hezky rychle. Končilo se krátce po 17 hodině. Jen toho železa se tentokrát moc 
nenasbíralo. Ale to nevadí, někdy to tak prostě je. Příště toho bude určitě víc.

Tohle byla zatím poslední naše akce, když nepočítám tu dnešní, která právě probíhá. V plánu 
ještě máme pomoc obci s realizací vánočního jarmarku, který je naplánován na 18. prosinec 
a pokud to půjde, tak snad letos proběhne i loni zrušený vánoční turnaj v kuželkách na 
Machové. To už ale předbíhám, protože kdo ví, co si na nás naše nově zvolená vláda vymyslí 
a čeho všeho se ještě dočkáme. Zatím jsme ale všichni byli, jsme a určitě i budeme. Všem 
vám přeji pevné zdravý a pokud možno i železné nervy na to, co všechno nás ještě čeká.



Zpráva k činnosti mládeže SDH Sazovice - sezóna 2021

Letošní sezóna hasičského sportu byla opět, stejně jako ta minulá, ovlivněna mimořádnými 
hygienickými opatřeními. Do poloviny měsíce května 2021 nebylo možné vůbec trénovat. Po 
rozvolnění mimořádných opatření jsme ihned začali s velkým odhodláním s dětmi trénovat. K
naší nemalé radosti bylo rozhodnuto, že obě tradiční soutěže, a to jak Zlínská liga mladých 
hasičů, tak i Středomoravský pohár mládeže, v letošní sezóně neproběhnou. Proto jsme byli 
odkázáni v tomto uplynulém roce pouze na účast na průběžně pořádaných pohárových 
soutěžích.

První soutěž proběhla v Újezdě u Valašských Klobouk, kde se mladší žáci umístili na 10. místě 
a starší žáci s časem 16:32 na krásném 6. místě. Mezi staršími žáky jsme měli 2 nová děvčata 
a musím vyzdvihnout, že zazářila hned na svém první závodě hasičské kariéry.

Druhým závodem byl závod ve Štípě, kde se mladším žákům podařilo zvítězit s fantastickým 
časem 16:22. Starší žáci zde skončili na pěkném 4. místě s časem 15:27.

Naše domácí soutěž u nás v Sazovicích se tentokrát našim týmům podařila. Obzvlášť mladší 
žáci mohli slavit báječné 2. místo a starší žáci 6. místo.

Během letních prázdnin se konaly soutěže v Tečovicích a ve Lhotě u Malenovic. Ve Lhotě 
opět naši mladší žáci zvítězili.

Během měsíce září se konalo hned několik soutěží, a sice v Mysločovicích, na Rusavě, 
Machové, Loučce a oblíbená noční soutěž v Záhlinicích.

Celou sezónu děti pilně trénovaly a snažily se udělat maximum pro náš tým, podávat ty 
nejlepší výkony. Velice zdatná je Valerie Králová na pozici rozdělovače.

Pro zajímavost bych rád uvedl, že jeden z našich členů starších žáků, Lukáš Přibyl, letos 
úspěšně absolvoval kurz nazvaný Junior univerzita vzdělávání mladých záchranářů a již teď se
určitě chystá na to, jak děckám z týmu předá dál všechny svoje získané vědomosti.

Mám radost, že jsme všem dětem mohli zajistit z dotačního programu Ministerstva školství, 
mládeže a tělovýchovy nové závodní dresy a sportovní soupravy.

Rád bych představil naše reprezentanty:

Mladší žáci:

Dominika Pavelková – koš

Adéla Potočná – spoj savic

Viktorie Kolářová – béčka

Valerie Králová – rozdělovač

Josef Svoboda – pravý proud

Jakub Gerža - levý proud



Starší žáci:

Michaela Venenyová – stroj

Nela Ordáňová – spoj savic

Lukáš Přibyl – koš

Matěj Kolařík – béčka

Karolína Bartoňová – rozdělovač

Karin Vajdíková – pravý proud

Dominika Hynčicová – levý proud

Na závěr chci poděkovat kolegům Míši Dočkalové a Jardovi Přibylovi za velkou pomoc na 
závodech a s vedením administrativy a také všem rodičům za jejich podporu a pomoc s 
odvozem dětí na závody. Děkuji také všem našim sponzorům za přízeň. MRB, KVE Mont, M- 
Trade, Axmannem, Střechy Vald, MG -Servis, Obec Sazovice, Dudr tools, Slomak Zdeněk 
Slováček, Wireli, Slomak Sazovice, Zemet, Vitar, Sazovické Huzeniny JCV FOOD,s.r.o.

Těšíme se na další hasičskou sezónu!


